
Innspill til naturmangfoldplanen 

Åpent møte 20. April 2023, kommunestyresalen Indre Østfold rådhus 

Ca 15 deltakere.  

Følgende innspill ble notert i møtet 

• Kommunen bør forby fellefangst av mår og bever. 

• Skaff bedre oversikt over edelløvskogen i kommunen.  

• Bedre oversikt over dammer, fuktenger og våtmarker  

• Kommunen som skogeeier: skogen bør være demonstrasjonskog/mønsterbruk for å ta 

hensyn til naturmangfold og gjerne verne 10 %, forbud mot hogst i yngle- og hekketida 

(innført i 2022) 

• Planer for hvilke deler av veikanter som kan blomstre som blomsterenger 

• Naturinformasjon og tilrettelegging for å øke interessen. Parkering ved Kallaksjøen og 

Skottasjøen bør på plass 

• Motorsportsenter på Jørgentvedtmosen bør ikke vedtas (karbonlager og vann) – på høring i 

kommuneplanens arealdel 

• Myrer som ikke er vernet – hva med de?  

• Skolens utearealer/nærmiljøer – områder for naturopplæring bør forbedres. Bør ha 

kommunegartner. Bistå med hjelp til å beskjære frukttrær i private hager. Lage plansjer over 

forskjellige vekster ute i naturen. Tilrettelegge for å få barn ut i naturen. Frisbeebaner tar 

naturlæreområder fra skolene, legg frisbeebanene til plenene på Solbergfoss i stedet. Bra 

med skolehager! Frøbibliotek i Spydeberg og Askim.  

• Sentrumsnær natur er viktig områdetype hverdagsturer for barn og folk i sentrum 

• Alle veikanter bør slås med formål om å ta vare på blomster – finne riktig tidspunkt for slått. 

Må kommuniseres til de som utfører arbeidet. Mikrobiotoper i villaområder – veiledning i 

planen.  

• Hvor mye penger skal man bruke på fremmede arter?  

• Lupiner bør bekjempes, truer stedegen flora. Skjøtsel av veikanter både for bekjempelse og 

ta vare på. Vei mellom Spydeberg og Knapstad fullt av lupiner – og blåklokker (som også er 

truet)  

• Viktig å ta vare på f eks naturbeitemark, viktig for pollinerende insekter og karbonlager.  

• Tettstedsutvikling – viktig med vindu for formidling til massene. Informasjon om hvorfor 

man gjør som man gjør (setter igjen ville områder til demonstrasjon i tettstedene). 

• Høytorp og Trøgstad fort – viser hvordan kommunen kan tilrettelegge for insekter på egne 

eiendommer. Eidsberg fort: for mye plen, lite naturmangfold. Trøgstad: 40 av 60 

dagsommerfuglarter – meget insektrikt. Ikke flise opp trær som hugges, legg heller i haug. 

Kommunen bør gå foran som godt eksempel på eget areal.  



• Fjerne kunstgresset på rabattene utenfor rådhuset, så heller blomster! 

• Informasjon til innbyggerne: hva kan du som grunneier/hageeier gjøre for insekter og vilt?   

• Folk kaster hageavfall på fortområdene – hvordan kan vi stoppe det? Informasjon! 

• Hvordan få barn og unge interesserte: Geomapping med QR-kode, app med ruter for 

sommerfugler, våtmarksområder osv 

• Stort engasjement hos barn og unge for humler osv. Lage et årshjul for lærere, natur i 

nærområdene – nasjonalt nivå til lokalt 

• Ta vare på naturområdene nær skolene. Plakater med epleslag, informasjon om poding, 

Hovskogen og Prestegårdsskogen må tas vare på 

• Kart over alle kommunale eiendommer bør brukes til å komme med innspill på – bør 

offentliggjøres slik at innbyggerne får vite hvor kommunen kan gjøre tiltak på.  

• Veikanter: foreslår mål om at 10 % av grønne plener bør være blomstereng.  

• Bruk facebookgrupper til inspirasjon 

• Kommunens plener mellom eiendommer bør beitepusses 

• Spydeberg hentet hageavfall før sammenslåing. Kommunen må legge til rette for 

hageavfallhåndtering for hageeiere 

• Kommunen bør være foregangsgrunneier: plener bør bli blomstereng 

• Prestegårdsskogen bør ikke bli frisbeegolfbane 

• Hageavfall – informasjon om hva man skal gjøre med hagerømlingene. 

• Artsorakel (app), der kan du registrere ville dyr og planter, fint for skolene. Dette kan sendes 

til artobs.no, blir en del av registrering nasjonalt. Flott hjelpemiddel for lærere.  

• Viktig med interesser uten skjerm også, men app kan være til hjelp 

• Bruke RMP og SMIL aktivt for å ta vare på edelløvskog, sumpområder osv.   

• Oversikt over verneområder – må markedsføres hva som befinner seg i alle verneområdene, 

også de statsforvalteren har forvaltningsansvar for! 

• Kommunen bør ha mer av viltforvaltninga i stedet for stat/fylkeskommune 

• Videresending fra Artsorakel til Artsobservasjoner.no kan ikke gjøres av barn og unge pga 

aldersgrense, men det er en del folkeforskningsprosjekt som skolene bør være med på. F eks 

tårnseileregistrering 

• Stauder tilbake til parkanleggene! Blomstrer år etter år.  

 


